
Ursula von der Leyen, az Európai Bizottság elnökasszonyának figyelmébe 

Tisztelt elnökasszony! 

Az én vidékemen, Sepsiszentgyörgy városában örömmel üdvözöljük azt a kezdeményezést, hogy 

felülvizsgálják az Európai Unióban a szürkefarkas szigorúan védett státuszát, ahogyan azt nemrég 

bejelentették. Értesüléseink szerint a Bizottság arra ösztönzi a helyi hatóságokat az unióban, hogy 

tegyenek meg mindent az állatállomány védelme érdekében, és lépjenek fel abban az esetben, ha ezt 

a helyzet megköveteli. Ön nemrég kezdeményezte azt, hogy lajstromba vegyék a szürkefarkasok 

számát, mi kimondottan támogatjuk ezt a kezdeményezést, és felhívjuk a figyelmet arra, hogy a 

barnamedvéket kapcsán is óriási szükség lenne egy hasonló újraértékelésre a védettségi státuszt 

illetően. 

Egy olyan város polgármestereként, ahol sajnos egyre gyakrabban fordul elő az, hogy a medvék a 

város utcáin sétálnak, én kimondottan üdvözlöm az Európai Unió azon szándékát, hogy végre 

foglalkozzon ezzel a kérdéssel. Az én régiómban bizonyos állatok, köztük a medve túlszaporodása 

számos veszélyhelyzethez vezetett: nemcsak a gazdák szenvedtek jelentős károkat, hanem a városom 

lakosságának biztonságát is fenyegetik a településre bejáró medvék.  

Az a tény, hogy a medvék szigorúan védett állatfajnak minősülnek, azt eredményezte, hogy rengeteg 

medve él már települések mellett Romániában és nemcsak a haszonállatokat támadják meg, hanem 

az emberek életét is veszélyeztetik. A mi környékünkön a medvetámadás kimondottan gyakori lett, és 

sajnos vannak olyan esetek is, amikor a medve embert ölt. A Román Környezetvédelmi Minisztérium 

adatai szerint 2016 és 2021 között, azaz öt év alatt 154 embert ért medvetámadás volt Romániában, 

ezek közül 14 eset bizonyult halálosnak.  

Ennek ellenére, az egyre kritikusabb medvetúlszaporodás problémáját nem sikerült megoldani 

Romániában, mert a helyzet sokkal súlyosabb annál, hogy néhány egyed elszállításával vagy 

kilövésével orvosolni lehessen. Az elszállított medvék általában visszatérnek, mivel nem találnak 

maguknak élőhelyet az erdőkben a túlszaporodás miatt, és amennyiben kilövünk egy egyedet, 

azonnal másik jön a helyébe. Tehát a jelenleg rendelkezésünkre álló eszközök nagyon korlátozottak és 

nem jelentenek kielégítő megoldást az egyre súlyosbodó problémára.  

Éppen ezért tisztelettel arra kérem mind az Európai Bizottságot, mind Önt, elnökasszony, hogy a 

farkasokkal kapcsolatos újraértékelő terveket terjesszék ki a medvékre is, tekintettel arra, hogy ez a 

helyzet Romániában riasztó méreteket öltött, és annak az igénye, hogy a Bizottság ezzel foglalkozzon, 

napról napra nő. Amellett, hogy türelmetlenül vártuk egy hasonló kezdeményezés elindítását, több 

alkalommal is próbáltuk megváltoztatni a törvényt Romániában, ami a medvepopuláció fenntartható 

szabályozását illeti. Sajnos ezirányú erőfeszítéseink nem hoztak eredményt, elsősorban a Bizottság 

ellenállása miatt, és emiatt továbbra is kénytelenek vagyunk rendszeresen megbirkózni ezzel az 

állandóvá vált veszélyforrással.  

Nagyon fontos, hogy a helyi hatóságok érdemben tudjanak ilyen esetekben fellépni, és ehhez 

szükségünk van az Európai Unió támogatására. Nem győzöm eléggé hangsúlyozni, mennyire 

fontosnak tartjuk a védett fajok státuszának a felülvizsgálatát a jelenlegi egyedszámok tükrében, 

hiszen abban az esetben, ha egy faj már nem minősül veszélyeztetettnek, hanem épp ellenkezőleg: a 

túlszaporodás jellemzi, az élőhely krónikus hiányában az egy adott faj populációján belül is 

problémákhoz vezet.  



Tehát, a fentiek tükrében, határozottan adunk hangot annak a kérésünknek, hogy a farkasokkal 

kapcsolatos kezdeményezés terjedjen ki a barnamedvére is, és őszintén reméljük azt, hogy ez a terv 

nemsokára a Bizottság asztalára kerül. 

Szívélyes üdvözlettel, 

Antal Árpád, Sepsiszentgyörgy polgármestere 

U.I. Ajánljuk szíves figyelmébe a Politico recens kiadásában a „Romania wrestles with bear problem” 

című cikket is.  

 

 

 

 


